
1 

 

 
Komisia kultúry a mládeže 

ZÁPISNICA 
zo zasadnutia dňa 30.11.2022 

Zasadnutie: 30.11.2022 o 17:30 h, zasadačka MiÚ Petržalka na 9. poschodí aj on-line 

Prítomní: J. Valocsay, I. Jančoková, V. Némethová, L. Nicholson, G. Gregorová (on-line), 

M. Polešenský 

Neprítomní: 

Otvorenie, schválenie programu 

Predseda komisie p. Valocsay privítal na zasadnutí prítomných členov komisie a skonštatoval, 

že komisia je uznášaniaschopná. Predstavil členom komisie návrh programu, o ktorom komisia 

následne hlasovala. 

Program zasadnutia: 

1. Otvorenie a schválenie programu 

2. Voľba podpredsedu Komisie kultúry a mládeže 

3. Informácia o čerpaní kapitálových výdavkov mestskej časti Bratislava-Petržalka rozpočtových 

organizácií z prostriedkov rezervného fondu (p. Orságová) 

4. Návrh VZN MČ Bratislava-Petržalka, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 1/2012 o určení výšky 

príspevku a spôsobe jeho platby na čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach v 

zriaďovateľskej pôsobnosti MŠ Bratislava-Petržalka v znení VZN č. 4/2013, č. 3/2015, č. 4/2019, č. 

7/2019, č. 15/2019, č. 18/2019, č. 4/2021 a č. 2/2022 (p. Garanová / p. Brťková) 

5. Návrh na vypovedanie zmluvy s televíziou Bratislava (p. Rybár / p. Valocsay) 

6. Návrh na úpravu štatútu Petržalského mládežníckeho parlamentu (p. Valocsay) 

7. Rôzne 

Uznesenie: Komisia kultúry a mládeže schválila program rokovania s pozmeneným poradím 

bodov programu bod 2 s bodom 4 a bod 3 s bodom 4 a pridaním materiálu o návrhu 

rozpočtu ako doplňujúceho bodu k bodu 3. 

Program zasadnutia po zmene: 

1. Otvorenie a schválenie programu 

2. Návrh VZN MČ Bratislava-Petržalka, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 1/2012 o určení výšky 

príspevku a spôsobe jeho platby na čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach v 

zriaďovateľskej pôsobnosti MŠ Bratislava-Petržalka v znení VZN č. 4/2013, č. 3/2015, č. 4/2019, č. 

7/2019, č. 15/2019, č. 18/2019, č. 4/2021 a č. 2/2022 (p. Garanová / p. Monsberger) 

3. Voľba podpredsedu Komisie kultúry a mládeže 

4. Informácia o čerpaní kapitálových výdavkov mestskej časti Bratislava-Petržalka rozpočtových 

Mestská časť 

BRATISLAVA-PETRŽALKA 
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organizácií z prostriedkov rezervného fondu (p. Orságová) 

Doplnok: Návrh rozpočtu MČ Petržalka na roky 2023-2025 (p. Orságová) 

5. Návrh na vypovedanie zmluvy s televíziou Bratislava (p. Rybár / p. Valocsay) 

6. Návrh na úpravu štatútu Petržalského mládežníckeho parlamentu (p. Valocsay) 

7. Rôzne 

Hlasovanie: Prítomných: 6 Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasovali: 0 

Za: 6 (J.Valocsay, I. Jančoková, V. Némethová, L. Nicholson, G. Gregorová, M. 
Polešenský) 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

Záver: Uznesenie bolo schválené 

K bodu 2: Návrh VZN MČ Bratislava-Petržalka, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 1/2012 o určení 

výšky príspevku a spôsobe jeho platby na čiastočnú úhradu nákladov v školách a 

školských zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti MŠ Bratislava-Petržalka v znení 

VZN č. 4/2013, č. 3/2015, č. 4/2019, č. 7/2019, č. 15/2019, č. 18/2019, č. 4/2021 a č. 

2/2022 (p. Garanová / p. Monsberger) 

Návrh prezentovala pani Garanová, vedúca odd. školstva. Je predkladaný ako dodatok z dôvodu 

aktualizácie zákona zo strany Ministerstva školstva. V zmysle školského zákona Ministerstvo školstva 

Slovenskej republiky určuje rozpätie finančných pásiem na nákup potravín na jedno jedlo na 

zabezpečenie prípravy jedál a nápojov pre zariadenia školského stravovania. Ministerstvo školstva 

uvádza skutočnosť, že v rámci Slovenskej republiky sú rozdielne cenové relácie v dodávkach 

potravinových komodít, z ktorých sa strava v zariadeniach školského stravovania pripravuje. 

Na základe vyššie uvedenej skutočnosti ministerstvo metodickým usmernením určuje výšku príspevku 

na stravovanie a rozpätie finančných pásiem, na základe ktorých zriaďovateľ stanovuje výšku príspevku 

na nákup potravín všeobecne záväzným nariadením. V zariadeniach školského stravovania sa určuje 

jednotný stupeň finančného pásma pre všetky kategórie stravníkov. 

V zmysle všetkých prepočtov je navrhované 5 pásmo pre deti základných a materských škôl, nemenia 

sa žiadne iné poplatky okrem poplatku za stravné kvôli všeobecnému nárastu cien potravín. 

Uznesenie : Komisia kultúry a mládeže berie na vedomie predkladaný materiál a odporúča 
Miestnemu zastupiteľstvu mestskej časti Bratislava- Petržalka materiál schváliť. 

Hlasovanie: Prítomných: 6 Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasovali: 0 

Za: 
6 (J. Valocsay, I. Jančoková, V. Némethová, L. Nicholson, G. Gregorová, M. Polešenský) 
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Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

Záver: Uznesenie bolo schválené 
 
 
 
 
 

 

K bodu 3: Voľba podpredsedu Komisie kultúry a mládeže 

Pán predseda Valocsay navrhol zvoliť si podpredsedu Komisie kultúry a mládeže. Vyzval členov 

komisie, aby podali aj svoje návrhy, p. Valocsay navrhol za podpredsedníčku p. Némethovú. P. 

Némethová s nominovaním súhlasila. 

Uznesenie: Komisia kultúry a mládeže navrhuje vymenovať P. Némethovú za podpredsedníčku 

Komisie kultúry a mládeže. 

Hlasovanie: Prítomných: 6 Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasovali: 0 

Za: 6 (J. Valocsay, I. Jančoková, V. Némethová, L. Nicholson, G. Gregorová, M. 

Polešenský) 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

Záver: Uzneseniebolo schválené 

K bodu 4: Informácia o čerpaní kapitálových výdavkov mestskej časti Bratislava-Petržalka 

rozpočtových organizácií z prostriedkov rezervného fondu a informácia o návrhu 

rozpočtu na roky 2023 - 2025 (p. Orságová) 

Pani Orságová prezentovala čerpanie kapitálových výdavkov. Celková výška kapitálových výdavkov 

rozpočtovaných z prostriedkov rezervného fondu na rok 2022 je 7 779 832 €, z toho v súčasnosti sa 

predpokladá, že mestská časť nedočerpá 1 927 700 €. Táto úsporu výdavkov z rezervného fondu bude 

upresnená až v decembri 2022, preto sa predkladá návrh, aby miestne zastupiteľstvo splnomocnilo 

starostu, aby vykonal rozpočtové opatrenie na základe vykázanej skutočnosti. Týmto opatrením sa 

finančné prostriedky vrátia do rezervného fondu a môžu byť zapojené do rozpočtu na rok 2023 už v 

prvých mesiacoch nasledujúceho roka aj v termíne pred schválením záverečného účtu mestskej časti 

za rok 2022 v júni 2023. 

Pani Jančoková sa informovala o možnosti použitia sumy z rezervného fondu, ktorá nemusí byť 

prečerpaná, čo činí zhruba 1 mil. €. 
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Pán Valocsay sa informoval ohľadom možnosti čerpania prostriedkov pre KZP, ktoré plánuje mnohé 

revitalizácie - klimatizáciu, nové sedadlá v DK Lúky a pod. 

Po zodpovedaní otázok komisia o materiáli hlasovala. 

Uznesenie č. 1: Komisia kultúry a mládeže odporúča Miestnemu zastupiteľstvu zobrať na vedomie 

informáciu o čerpaní kapitálových výdavkov a zároveň odporúča splnomocniť Starostu 

MČ Petržalka k výkonu rozpočtového opatrenia. 

Hlasovanie: Prítomných: 6 Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasovali: 0 

Za: 6 (J.Valocsay, I. Jančoková, V. Némethová, L. Nicholson, G. Gregorová, M. 

Polešenský) 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

Záver: Uzneseniebolo schválené 

Doplnok k bodu 4: Návrh rozpočtu MČ Petržalka na nadchádzajúce obdobie 2023-2025 

P. Orságová pokračovala prezentovaním materiálu o návrhu rozpočtu na nadchádzajúce obdobie 2023 

s výhliadkou na 3 roky. 

V zmysle zákona o rozpočtových pravidlách musí mať mestská časť schválený rozpočet na 

nadchádzajúce 3 roky, rozpočet na prvý rok je záväzný, na ďalšie 2 roky orientačný. Ak sa tak nestane, 

nastáva rozpočtové provizórium. P. Orságová predložila návrh rozpočtu, ktorý je celkovo vyrovnaný, 

bežný zostavený ako schodkový nakoľko sú bežné výdavky vysoké, je krytý rezervným fondom, 

kapitálový je tak isto schodkový. 

P. Valocsay sa informoval, či rozpočet ráta s úbytkom príjmov na základe daňového bonusu, výške 

rezervného fondu a podnikateľskej činnosti MČ. 

Tiež predložil tému plánovaných investícií v DK Lúky, ktorý je v havarijnom stave. Jedná sa o sumu 

približne 50 000 € ktorú by chcel využiť na opravu schodiska pred DK Lúky, výmenu osvetlenia podľa 

súčasných noriem i riešenie osvetlenia vo veľkej sále, tiež nutná výmena požiarnych klapiek. Ak by sa 

tento havarijný stav v dohľadnej dobe neriešil, musel by sa DK Lúky v blízkej budúcnosti zatvoriť. 

Navrhol zakomponovať sumu vo výške 45 000€ na riešenie nutných výdavkov na opravy havarijného 

stavu v DK Lúky do rozpočtu. 

P. Orságová pripomenula, že treba prehodnotiť priority, čo je nevyhnutné opravovať hneď a čo sa dá 
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naplánovať na neskôr s ohľadom aj na ostatné rozpočtové organizácie, školy a škôlky. 

Po zodpovedaní otázok členovia komisie pristúpili k hlasovaniu o nasledovnom uznesení. 

P. Jančoková by uvítala, aby bol komisii predložený materiál o nutných opravách, ktorý by prezentoval 

riaditeľ KZP, p. Kočiško pre poslancov všetkých komisií. Niektoré investície by mohli byť hradené aj z 

poslaneckých priorít. Po diskusii nasledovalo hlasovanie o nasledovnom uznesení: 

P. Orságová spomenula, že v minulosti sa uvažovalo o predaji či prenájme DK Lúky, s čím ale občania 

nesúhlasili. Komisia zhodnotila, že v DK Lúky sa organizuje zaujímavý program a aktivity pre verejnosť. 

P. Némethová sa informovala o možnosti neodkladnej opravy v prípade posudku havarijného stavu, čo 

by bolo možné. 

P. Jančoková odporučila poslať materiál o nevyhnutných opravách s posudkami aj ostatným 

poslancom. 

Uznesenie č. 2: Komisia kultúry a mládeže odporúča Miestnemu zastupiteľstvu vyčleniť finančné 

prostriedky v sume 28 000 € na opravu núdzového osvetlenia a opravu požiarnych 

klapiek v DK Lúky. 

Hlasovanie: Prítomných: 6 Za: 4 Proti: 0 Zdržal sa: 2 Nehlasovali: 0 

Za: 4 (J. Valocsay, L. Nicholson, G. Gregorová, M. Polešenský) 

Proti: 0 

Zdržal sa: 2 (I. Jančoková, V. Némethová) 

Záver: Uznesenie bolo schválené 

P. Jančoková sa informovala o výdavkoch na opravu detských ihrísk či investíciách na výstavbu 

športovej haly na Prokofievovej ul. a ďalších položkách. Následne sa hlasovalo o materiáli - Návrh 

rozpočtu na roky 2023-2025 ako celku. 

Uznesenie č. 3: Komisia kultúry a mládeže berie na vedomie predkladaný materiál Návrh rozpočtu na 

roky 2023 - 2025 a odporúča Miestnemu zastupiteľstvu materiál schváliť. 

Hlasovanie: Prítomných: 6   Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasovali: 0 

Za: 6 (J. Valocsay, I. Jančoková, V. Némethová, L. Nicholson, G. Gregorová, 

M. Polešenský) 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

Záver: Uznesenie bolo schválené 
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K bodu 5 Návrh na vypovedanie zmluvy s televíziou Bratislava (p. Rybár / p. Valocsay) 

Návrh prezentoval p. Rybár, vedúci referátu komunikácie, ktorý považuje spoluprácu s TV Bratislava za 

neefektívne vynaložené zdroje, ktoré sa dajú vynaložiť lepšie a efektívnejšie. 

Na referáte komunikácie, ktorý p. Rybár úspešne vedie, jeho kolegovia komunikujú s verejnosťou 

prostredníctvom iných kanálov, ktoré majú oveľa vyšší dosah, pracujú so sociálnymi sieťami, tvoria 

obsah do novín Naša Petržalka, ktoré vydávajú v perióde 1x mesačne, tiež tvoria newsletter, či 

podcasty v perióde 2x mesačne a pod. 

Komisii predložil prieskum sledovanosti TV Bratislava v porovnaní s inými médiami a mnohé 

relevantné dôkazy, ktoré vypovedali o neefektívne vynaložených fin. prostriedkoch, ktoré by bolo 

potrebné investovať do zmysluplnejších komunikačných prostriedkov vo vzťahu mestskej časti k 

verejnosti. Potrebuje investovať do personálu, ktorý by robil reportáže na početnejšie podujatia 

mestskej časti, chýba tiež redaktor na tvorbu obsahu novín, to všetko si vyžaduje investície. 

Komisia diskutovala aj o možnej spolupráci so štúdiom v DK Lúky, ktoré disponuje profesionálnou 

technikou. 

Pán predseda Valocsay ho požiadal o vypracovanie aktualizácie dokumentu Koncepcie mediálnej 

komunikácie, s čím p. Rybár súhlasil a prisľúbil ju aktualizovať v prvom štvrťroku roka 2023. 

Po diskusii nasledovalo hlasovanie o nasledovnom uznesení. 

Uznesenie: Komisia kultúry a mládeže odporúča Miestnemu zastupiteľstvu schváliť ukončenie 

zmluvy s TV Bratislava a zároveň odporúča žiadať referát komunikácie o vypracovanie aktualizácie 

dokumentu Koncepcia mediálnej komunikácie MČ Petržalka v prvom štvrťroku 2023 do 31.3.2023. 

Hlasovanie: Prítomných: 6 Za: 5 Proti: 0 Zdržal sa: 1 Nehlasovali: 0 

Za: 5 (J. Valocsay, I. Jančoková, V. Némethová, G. Gregorová, M. Polešenský) 

Proti: 0 

Zdržal sa: 1 (L. Nicholson) 

Záver: Uznesenie bolo schválené 

K bodu 6:  Návrh na úpravu štatútu Petržalského mládežníckeho parlamentu (p. Valocsay) 

 

Návrh predstavil predseda Komisie kultúry p. Valocsay, ktorý bol počas dvojročného funkčného 

obdobia členom Petržalského mládežníckeho parlamentu (ďalej len PMP). Vyzdvihol najpodstatnejšie 
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zmeny - úpravu počtu členov z pôvodných 20 na 15 členov, čím sa zníži kvórum na hlasovanie, tiež 

vytvorenie nového orgánu - Komisie PMP a sympatizantov PMP. Komisia by bola zriadená z dôvodu 

predkladania návrhov Starostovi a Miestnemu zastupiteľstvu, nakoľko je to poradný orgán. 

Sympatizanti by boli nečlenovia PMP, ktorí sa môžu pridať a pomáhať s aktivitami PMP. Diskutovalo sa 

o zmene označenia nečlenov za - sympatizantov a tiež o valnom zhromaždení. 

Po predstavení materiálu komisia odporučila konzultáciu materiálu s právnym oddelením a úpravu 

niekoľkých bodov a následne by o upravenom materiáli hlasovali PER ROLLUM. 

 

Uznesenie: Komisia požaduje zapracovanie pripomienok právneho oddelenia do materiálu a po 

ich zapracovaní bude o materiáli hlasovať PER ROLLUM. 

Hlasovanie: Prítomných: 6 Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa: 1 Nehlasovali: 0 

Za: 6 (J. Valocsay, I. Jančoková, V. Némethová, L. Nicholson, G. Gregorová, M. 

Polešenský) 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

Záver: Uznesenie bolo schválené 

K bodu 7 Rôzne 

V bode rôzne p. Valocsay diskutoval s členmi komisie o návrhoch na vymenovanie 5 členov komisie 

ako neposlancov. Pani Némethová navrhovala osloviť ľudí pôsobiacich v nezriaďovanej kultúre, p. 

Valocsay by rád nominoval 2 členov z verejnosti, ktorí prejavia záujem o členstvo po prehodnotení ich 

skúseností v oblasti kultúry a práce s mládežou. Členstvo neposlancov Komisie kultúry a mládeže zatiaľ 

nechali ako otvorenú tému. 

Ďalej sa diskutovalo o dôvodoch odvolania bývalej riaditeľky KZP, na ktorú sú podané trestné 

oznámenia zo strany mestskej časti. 

Pán predseda navrhol členom komisie v blízkej budúcnosti exkurziu po pobočkách rozpočtových 

organizácii Kultúrnych zariadení Petržalky a Miestnej knižnice Petržalky, aby sa oboznámili s aktuálnou 

činnosťou zariadení aj stavom priestorov, s čím členovia súhlasili 

Zapísala: Monika Tereková, tajomníčka komisie 

Schválil: Juraj Valocsay, predseda komisie 


